



Executive Master of Municipal Policy and City Development
2018-2019

PCD 510 Course Description

Dr. Waleed Alzamil

Assistant Professor

Department of Urban Planning

College of Architecture and Planning

King Saud University

Email: walzamil@ksu.edu.sa

| | |
|--|---|
| Course title: Urban Policymaking and Evaluation | اسم المقرر: صنع وتقييم السياسات العمرانية |
| Course number and code: PCD 510 | رمز المقرر: ٥١٠ ستم |
| Previous course requirement: without | المتطلبات السابقة ان وجدت: بلا |
| Course level: 1 | المستوى الدراسي: ١ |
| Effective hours: 3 | الساعات الدراسية: ٣ |
| Language of the course: Arabic/English | |

Course description

وصف المقرر

| | |
|---|--|
| This course focuses on the definition and mechanisms of urban policymaking, including the multi-dimensional analysis of these policies and their impact on the future of urban development in the city. The course describes the methodology of evaluating municipal development programs that enhance the efficiency of urban development and appropriate decision-making based on specific evaluation scenarios and criteria. | يركز هذا المقرر على تعريف صنع السياسات العمرانية وآلياتها، ويتضمن ذلك إجراء التحليل متعدد الأبعاد لتلك السياسات وتأثيراتها على مستقبل التنمية العمرانية في المدينة. ويصف المقرر منهجية تقييم البرامج البلدية التنموية التي تعزز من كفاءة إدارة التنمية العمرانية وصنع القرار المناسب بالاعتماد على سيناريوهات ومعايير محددة للتقييم. |
|---|--|

Course objectives

أهداف المقرر

| | |
|---|--|
| Knowledge in the concepts and mechanisms of urban policymaking. | المعرفة لمفاهيم وآليات صنع السياسات العمرانية. |
| Analyzing the positive and negative impact of urban policies on the social, and economic context of the city. | تحليل التأثير الإيجابي والسلبي للسياسات الحضرية على السياق الاجتماعي والاقتصادي للمدينة. |
| Evaluation of development programs and experiments that enhance the efficiency of urban development management. | تقييم البرامج والتجارب التنموية التي تعزز من كفاءة إدارة التنمية العمرانية. |

Learning outcomes

مخرجات التعلم

| | |
|---|--|
| At the completion of the course, the student will be able to: | عند الانتهاء من المقرر، سيتمكن الطالب من: |
| Define the theory and principles of policy making, city development and urban governance. (PLO) | تعريف نظريات ومبادئ صنع السياسات وتنمية المدينة (أحد أهداف البرنامج) |
| Describe the positive and negative effect urban policy on the social and economic structures. | وصف الأثر الإيجابي والسلبي للسياسات الحضرية على البنية الاجتماعية والاقتصادية. |
| Evaluates different urban policies based on methodological scenarios and criteria consistent with local and regional plans | تقييم السياسات الحضرية المختلفة بالاعتماد على سيناريوهات ومعايير تتسق مع خطط التنمية المحلية والإقليمية. |
| Develop methodological skills required to write a proposed project report or policy paper addressing a development issue. (PLO) | تطوير المهارات المنهجية المطلوبة لكتابة التقرير أو ورقة تناول قضية لسياسات تنموية. (أحد مخرجات البرنامج) |

References

- Bauman, J. F., Biles, R., & Szylvian, K. M. (2000). From Tenements to the Taylor Homes: In Search of an Urban Housing Policy in Twentieth Century America. Pennsylvania State University Press.
- Cochrane, A. (2007). *Understanding Urban Policy: A Critical Approach*. Hoboken: Blackwell Publishing.
- Davies, J., & Imbroscio, D. (2008). *Theories of Urban Politics*. Thousand Oaks: SAGE Publications Ltd.
- Duany, A., Speck, J., & Lydon, M. (2009). *The Smart Growth Manual*. McGraw-Hill Education.
- Ferguson, R., & Dickens, W. (1999). *Urban Problems and Community Development*. Brookings Institution Press .
- Fainstein, S. (2011). *The Just City*. New York: Cornell University Press.
- Luasi, W. (2012). NATIONAL URBAN DEVELOPMENT POLICY (NUDP) MAKING PROCESS: THE KENYAN WAY:.. *TS02J - Planning Policies and Procedures*, (pp. 1-17). Nairobi.
- Schwartz, A. F. (2014). *Housing Policy in the United States*. Abingdon: Routledge.
- UN-Habitat. (2009). *Urban Policies and the Right to the City*. Nairobi: UN-Habitat.
- UN-Habitat. (2014). *The Evolution of National Urban Policies*. Nairobi : UN-Habitat.

شالين, ك. (٢٠٠٤). السياسات الحضرية الجديدة. (ترجمة: الوتار، س). الرياض: جامعة الملك سعود.
اندرسون, ج. (١٩٩٩). صنع السياسات العامة. (ترجمة: الكبيسي، ع). عمان: دار المسيرة للنشر والتوزيع.

Name of Course Instructor: **Dr. Waleed Alzamil**

Signature *Waleed Alzamil*